
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 17
Olomouc - střed

Č. 5 / 2024 06. 05. 2024 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Vanečková Magdaléna, Jakubec Aleš, RNDr. Ph.D., Záleská Markéta, Mgr., Fraitová Jana,
Brožová Věra, Mgr., Helcel David, Ing. arch., Runták Robert, JUDr. MBA

Omluveni: Krausová Iveta, Mgr., Dostál Miloš, Mgr., Lebedová Eva, Mgr. Ph.D.

Hosté: Ing. Jirovská - Oddělení městské  zeleně,  Ing. Svačinka - Výstaviště Flora Olomouc, a.s.,
strážník MPO

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

2.1 Zaparkované vozidlo | ul. Kapucínská
Komise opětovně upozorňuje na bílé vozidlo parkující v Kapucínské ulici, které opakovaně blokuje průjezd a na
podezření na zneužití karty.

3 Vystoupení hostů

3.1 ESTETIZACE - zeleň v centru.
Na jednání jsme pozvali Ing. Jirovskou z oddělení městské zeleně, aby jsme s ní probrali možnosti výsadby
zeleně v centru, kterou by komise ráda financovala z prostředků určených na estetizaci. Konkrétně by se jednalo
o výsadbu stromů v ulici Dobrovského a výsadbu keřů a hortenzií na travnatém pozemku na tř. Svobody 25.
Dále je v jednání projekt na obnovu zeleně na Žerotinově náměstí.
Na ulici Dobrovského by se vysadily tři lípy a chtěli bychom dosázet alej podél Žižkových kasáren, ale problém
je v inženýrských sítích. Komise dává podnět pro jednání města se správci sítí o možnosti výsadby v této
lokalitě. 
 
 

3.2 Parky.
Na jednání jsme pozvali Ing. Jiřího Svačinku, technického náměstka Výstaviště Flora Olomouc, a.s. Komise v
loňském roce v rámci Estetizace financovala opravy a nový nátěr laviček v parcích, převážná většina byla
počmáraná graffity. Lavičky byly opraveny a přetřeny, ale u některých laviček se nový nátěr loupe a bohužel
dochází i k opětovnému poškozování laviček, takže se opět přetírají.
S panem Svačinkou jsme probírali i možnost výměny stávajících odpadkových košů za velkokapacitní a to na
vytipovaných expovaných místech, kde se neustále hromadí odpadky, protože stávající odpadkové koše jsou
svou velikostí nedostačující. 
Zajímali jsme se o údržbu parků z hlediska zeleně, kácení starých stromů a nové výsadby, sjednocení mobiliáře
a obnovy dopravního značení.  Byli jsme obeznámeni s postupnou údržbou mlatových chodníků, na jejichž
špatný stav komise upozorňovala. V nejbližší době dojde i k úpravě povrchu gastrocentra mezi pavilonem A a
E. 
 
 

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu



Umístění velkokapacitních košů v parcích - Předáno
Parkovací politika - změna intervalu - Předáno
Starší požadavky
Zápis č. 12/2023 ze dne 04. 12. 2023: Parkovací politika - změna intervalu placeného parkování - Před
uzavřením
Zápis č. 12/2023 ze dne 04. 12. 2023: Parkovací politika - četnost kontroly automobilem s kamerou - Před
uzavřením
Zápis č. 12/2023 ze dne 04. 12. 2023: Oprava chodníku | Kateřinská ulice - Před uzavřením
Zápis č. 1/2024 ze dne 08. 01. 2024: Metodika k instalaci podzemních nádob na tříděný odpad - Předáno
Zápis č. 1/2024 ze dne 08. 01. 2024: Parkování předními koly | ul.1. Máje - doplnění dopravního značení -
Předáno
Zápis č. 2/2024 ze dne 05. 02. 2024: Neoprávněné umísťování kontejnerů - Předáno
Zápis č. 2/2024 ze dne 05. 02. 2024: Nebezpečný přechod pro chodce | křižovatka u Bristolu - Předáno
Zápis č. 2/2024 ze dne 05. 02. 2024: Nahrazení suché lísky | Náměstí Hrdinů - V realizaci
Zápis č. 3/2024 ze dne 04. 03. 2024: Pěší zóna - dopravní značení - Předáno
Zápis č. 3/2024 ze dne 04. 03. 2024: Inženýrské sítě - ulice Dobrovského - Předáno
Zápis č. 3/2024 ze dne 04. 03. 2024: Náhrada vykácených stromů u kostela sv. Michala - Předáno
Zápis č. 3/2024 ze dne 04. 03. 2024: Neoprávněné umísťování kontejnerů | ODUR - V realizaci
Zápis č. 3/2024 ze dne 04. 03. 2024: Špatný stav vozovky | ul. Nešverova - Před uzavřením

5 Projednávané záležitosti

5.1 Lavičky před Delfínovou kašnou na ulici Sokolská.
Komise byla informována o podnětu občana týkajícího se odstranění lavičky poblíž Delfínovy kašny. Komise s
odstraněním lavičky nesouhlasí. V případě "závadného jednání" nepřízpusobivých osob doporučujeme obrátit
se na Městkou policii Olomouc.

5.2 Nevhodné parkování sdílených kol na ulici Tylova.
Komise dostala podnět od občana, který se týkal nevhodného parkování sdílených kol v ulici Tylova.
Cyklokoordinátor města Olomouce se problematikou nevhodného parkování sdílených kol a  elektrokoloběžek
zabývá a na tento konkrétní případ upozorní provozovatele firmu Next Bike.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Kontrola při investičních akcích města.

Komise žádá, aby při investičních akcích města byla provedena důsledná kontrola jejich souladu s koncepčními
a strategickými dokumenty města (zejména cyklogeneral, modro-zelená infrastruktura, pumo, energetická
koncepce města Olomouce).

2 Špatný stav komunikace po rekonstrukci | ul. Nešverova - uvedení do původního stavu.

V Zápise z jednání č. 3/2024 ze dne 4. 3. 2024  komise upozornila na špatný stav vozovky na ulici Nešverova,
kde je vozovka poškozená po častých průjezdech těžké techniky, která sloužila k rekonstrukci domu na
Vídeňské.

Město má důsledně kontrolovat uvedení do původního stavu po dokončení stavby a v případě problému
vymáhat náklady po investorovi stavby (kominikace, zeleň). Nemělo by opravovat komunikaci či zeleň na vlastní
náklady.

3 Jednání města se správcí sítí.

Komise požaduje jednání města se správcí sítí z důvodu nových výsadeb stromů v centru města, které je
podmíněno souhlasem správců sítí. 

4 Průhledné oplocení kolem Sloupu Nejsvětější Trojice.

Komise požaduje v pohledové části směrem k Ariónově kašně (radnici) instalaci průhledného oplocení kolem
Sloupu Nejsvětější Trojice. 

8 Obecné informace



8.1 Příští jednání komise městské části Olomouc - střed se uskuteční v pondělí 3. června 2024 v
17:00 hodin v suterénu budovy magistrátu na ulici Hynaisova 10.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 5 / 2024

Datum schválení zápisu: 21. 05. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Vanečková Magdaléna

Zapsal/a:
Vanečková Magdaléna

Ověřil/a:
Runták Robert, JUDr. MBA


